
 

United College Shum Choi Sang Mentorship Programme: Year of Grace Chow 2024-2025 

Mentee Recruitment 

Purpose: The UC mentorship programme, jointly organized by the College and the 
College Alumni Association, was launched in 2000. It aims to foster a 
mentoring relation between alumni and students of the College. Through 
this mentoring, it is anticipated that students will be able to obtain 
guidance, support, and advice from mentors when they are navigating 
their academic and professional journey.  

Mode: • Mentee (UC student) will be paired up with a Mentor (an UC 
alumnus). 

• 7-8 pairs of mentor and mentee will be assigned into a group to 
extend the alumni-student network, and organise different types of 
group activities to strengthen their connections. Sponsoship will be 
provided by the College. 

• The College will organise different official events to provide 
opportunities for mentors and mentees to join. (Events will be 
conducted in Cantonese mainly) 

Eligibility:  
 

United College Undergraduates  
(Except for students who will join the long-term exchange programme in 2024-

2025)  

Requirement:   • Mentee is required to meet their paired mentor at least TWICE a year, 
and MUST fill in online form and submit photos after completing the 
two meetings for record-keeping purposes. 

• Mentee is also required to attend the Mentees’ Briefing Session cum 

Personal Branding & Networking Workshop and at least TWO official 

events organised by the College.  

Online Application: https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13693092  

Application Deadline:   
 

11 September 2024, 11:59pm  
*Application result will be announced in mid-Sep 2024. 

Details:   
 

Programme Details 

https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/programme/ 

Past Events 

https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/past-events/ 

Enquiry:  
 

Ms Chillies Tam (3943-1948/chilliestam@cuhk.edu.hk)  
Ms Kate Chau (3943-7582/katechau@cuhk.edu.hk) 

 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13693092
https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/programme/
https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/past-events/


 

27 September 2024 (Fri), 
4:30pm-6:00pm 

Mentees’ Briefing Session cum Personal Branding & Networking 
Workshop 

• Students will be able to meet other mentees and know more 
about the programme.  

• The College has invited Ms Winnie Tam, college alumnus and 
career coach, will illustrate the importance of personal brand and 
share the skills in using LinkedIn and other free platforms to build 
a stronger network for your career and job search. 

5 October 2024 (Sat), 
12:30pm-3:00pm 

Inauguration Luncheon▲ 

• It is the signature event of the programme to kick off the 
programme at Royal Park Hotel. 

18 January 2025 (Sat) Visit Activity 1: Visit to the Hong Kong Observatory▲ 

• Mentors and mentees will visit to the HKO and know more about 
the operation of HKO by joining the guided tour led by Dr Chan Siu 
Wai, college alumnus and Ag Sr Scientific Officer of HKO. 

TBC Visit Activity 2: Visit to the HKTVmall ▲ 

22 March 2025 (Sat) Become an Engaging Communicator with Everything DISC 
Workshop▲ 

• Mentors and mentees will join the workshop to understand and 
apply the four behavioral styles in DISC in daily and workplace 
communications. 

Year-round Self-initiated Group Activities 

• The college will provide sponsorship (Max. HK$50/head, 
reimbursed upon actual expenses) to group at most twice a year 
(once per term) after organising group activities. At least TWO 
mentors must be presented in group activities. 

▲ Official events organised by the College 



 

聯合書院岑才生學長計劃﹔2024 至 2025 周陳文琬學年 

學員招募 

目的: 書院及書院校友會由 2000 年起合辦「學長計劃」。此計劃希望通過

書院校友與在校同學為期一年的配對組合，提供平台讓他們在互動

中互相分享學業、工作及人生體驗，讓學生得到適切的關顧及職涯

指導。 

模式: • 計劃將為學員(聯合學生)配對一名學長(聯合校友)。 

• 為拓展校友及學生人際網絡，7 至 8 對學長學員會組成一個 14

至 16 人的小組，可自行籌劃小組活動，加強成員之間的聯繫。 

• 書院會舉辦不同官方活動，為學長學員提供一同參與活動及見

面的機會。(活動以廣東話為主) 

申請資格:  

 

聯合書院本科生 

（於 2024-2025 年參與長期海外交換計劃之學生除外) 

計劃要求:   

 

• 每年必須最少約見學長兩次，並須於完成兩次會面後填寫網上

表格及遞交會面照片，以供紀錄。 

• 學員必須參與「學員簡介會暨個人品牌及網絡工作坊」及最少

2 個由書院舉辦的官方活動。 

申請表格:   https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13693092  

截止申請日期： 

 

2024 年 9 月 11 日 11:59pm 

*申請結果將於 2024 年 9 月中公佈。 

詳情：   

 

計劃內容 

https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/programme/ 

活動回顧 

https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/past-events/ 

查詢:  Ms Chillies Tam (3943-1948/chilliestam@cuhk.edu.hk)  
Ms Kate Chau (3943-7582/katechau@cuhk.edu.hk) 

 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13693092
https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/programme/
https://www.uc.cuhk.edu.hk/mentorship/past-events/


 

2024 年 9 月 27 日(五), 

4:30pm-6:00pm 

學員簡介會暨個人品牌及網絡工作坊 

• 學員可認識其他學員並了解計劃詳情。 

• 書院邀請到校友及職涯教練談慧盈女士向學員簡介個人品牌

的重要性，並分享使用 LinkedIn 及其他免費平台建立更強

大職業網絡和求職技巧。 

2024 年 10 月 5 日(六), 

12:30pm-3:00pm 

迎新午宴▲ 

• 迎新午宴將於沙田帝都酒店舉行，此活動是學長計劃的標誌

性活動象徵 2024-2025 年度計劃的開始。 

2025 年 1 月 18 日(六) 參觀活動 1—參觀香港天文台▲ 

• 學長學員將會參觀香港天文台，在書院校友兼署理高級科學

主任陳兆偉博士的導賞下了解天文台的日常運作。 

稍後公佈 參觀活動 2—參觀 HKTVmall▲  

2025 年 3 月 22 日(六) 職場溝通工作坊▲ 

• 學長學員可通過工作坊學習 DISC 四種性格行為/溝通模

式，並應用於日常及職場溝通。 

全年 自行籌劃小組活動 

• 書院於每學年贊助最多兩次小組活動費用，惟每次活動必須

有最少兩名學長出席，贊助金額為每人上限港幣五十元，實

報實銷。 

▲ 由書院舉辦的官方活動 


